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Presentación das Actas no II Congreso NOSA 
 

 

 

 

 

Hai agora un ano celebrouse na Casa da Cultura de Ordes o que empezou 

sendo o I Congreso MarumaSat, nel tivo lugar o foro en que se decidiu a 

denominación de NOSA (Axencia Espacial Escolar Galega), polo que 

rematou sendo o I Congreso de NOSA. Un ano máis tarde estamos xuntos 

novamente celebrando o II Congreso, así que cómpre celebrar o éxito da 

iniciativa. 

 

Aquel congreso tivo como sentido principal transmitir aos novos 

integrantes da aventura estratosférica o que fora feito antes da súa 

incorporación, aínda que tamén sucederon algunhas outras cousas como a 

aprobación do logo, a votación da denominación ou a presentación das 

novidades da cápsula que se lanzaría meses despois, a MarumaSat II. 

 

Pero se volvemos sobre a idea inicial, a de que non se perdesen os 

coñecementos e as experiencias anteriores, podemos entender que as 

persoas que se integran no momento actual tampouco tiveron ocasión de 

participar naquel I Congreso e, polo tanto, ignoran moitas das 

particularidades dos traballos que botaron a andar este proxecto no curso 

2015 / 2016. Así que caía de caixón a necesidade de deixar por escrito, 

dalgún xeito, aquel congreso e de poñer ese documento a disposición de 

quen amosase interese por el. 

 

Naceu así o concepto das actas que agora temos o pracer de 

presentar e que se caracterizan por non cinxirse a recoller os discursos alí 

pronunciados, pois aspiran tamén a deixar constancia das imaxes que se 

proxectaron sobre a pantalla daqueloutro escenario, ademais de incluír 

outros esquemas e documentos e de achegar algunhas fotografías que 
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posibiliten compartir a memoria daquel acontecemento de grata memoria 

para os seus participantes. Así que as actas conteñen os discursos 

pronunciados, algunhas das diapositivas expostas, enlaces aos vídeos 

proxectados daquela e algunhas instantáneas do evento. 

  

Para isto foron útiles moitas pequenas achegas de diversas persoas 

no ano que media entre os dous congresos. Nomeadamente algúns dos 

discursos remitidos xa en soporte dixital, tamén as transcricións das 

intervencións orais que en varias ocasións foron tecleadas a partir de 

gravacións de audio realizadas aquel día, a corrección de textos que 

chegou a desfiguralos un pouco ou un moito, aínda que sempre para ben. 

Tamén as entregas das presentacións de diapositivas que puidemos 

reconverter en imaxes jpeg para introducilas como ilustracións do 

documento. Foi útil tamén o traballo dos operadores de cámara, tanto das 

fotográficas como da de vídeo, pois as fotos foron introducidas 

directamente e capturáronse algúns pantallazos de vídeo que serviron 

para completar a reportaxe gráfica. Naturalmente os deseños dos 

diplomas, dos logos, do programa de man, da enquisa de satisfacción, así 

como as análises desta, foron traballos previos sen os que a edición 

destas actas sería inviable. 

 

Imos facer entrega dunha copia en papel para a biblioteca de cada 

un dos institutos participantes, pois o orzamento con que contamos non 

permite a impresión de máis exemplares polo momento, mais tamén 

faremos circular libremente o pdf delas a través das páxinas web dos 

institutos para quen queira consultalas e, mesmo, gardalas dixitalmente ou 

en papel, en branco e negro ou a cores. E sen máis prolegómenos 

pasamos a amosar rapidamente a estrutura das actas proxectando o 

devandito pdf sobre a pantalla, acompañándoo dalgúns comentarios que 

axuden a entender a súa natureza. 

 

Velaí vedes a primeira páxina que empeza co logo da MarumaSat 

para rematar co de NOSA, de xeito parello ao que aconteceu co congreso. 
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(Intre da inauguración do Congreso.) 

 

 

 

XOSÉ MANUEL FERNÁNDEZ CASTRO (coordinador): Por favor! Grazas pola vosa atención e 

paciencia. Grazas a todas as persoas hoxe aquí presentes: aos de Vila de Cruces, que 

vides de lonxe; aos de Oleiros, con dous autobuses; aos dos medios de comunicación, 

que permitides que lle falemos ao oído á sociedade; ás autoridades e traballadores 

municipais, que nos alisades o camiño; ao alumnado do Maruxa Mallo, porque é 

marabilloso traballar convosco e a todo o profesorado participante nesta xornada, por 

seguir crendo nos soños. Grazas. Grazas, benvidas e benvidos. Empeza a conta atrás 

do Congreso. Tras o remate da conta atrás, iniciarase o encontro e entrarán os nosos 

presentadores. 

 

 

(Inicio da conta atrás.) 
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COORDINADOR: Déixovos con Sara e Jorge, que forman parte do equipo de 

organización. Se precisades calquera cousa, veredes que algunhas persoas levan 

unha chapa de identificación, dirixídevos a elas. Pois máis nada, o escenario é voso. 

 

 

 

 

(Vídeo de presentación coas imaxes da estratosfera.) 

https://youtu.be/sxIaMVXFLlM 

 

 

 

 

 

 

https://youtu.be/sxIaMVXFLlM
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(Primeira intervención dos presentadores.  

No centro, os controladores de imaxes: Nico e Joel.) 

 

 

SARA: Así empezou todo. 

 

JORGE: Unha conta atrás coma esta foi o inicio de todo. Comezou coma un misterio que 

se converteu nun conxunto de experiencias inesquecibles. 

 

SARA: Hai hoxe aproximadamente oito meses, o 13 de maio, podemos dicir que fixemos 

historia. O IES Maruxa Mallo converteuse no primeiro instituto galego en poñer os pés 

no chan e os ollos nas estrelas. 

 

JORGE: Benvidas e benvidos ao I Congreso MarumaSat, un evento onde descubriredes 

de primeira man o proxecto do que nós fomos partícipes durante todo un curso. Aquí 

brindámosvos a oportunidade de poder revivir esta aventura. 
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(Logotipo do Congreso.) 

 

SARA: Este que vedes ás nosas costas é o logotipo deste congreso, baseado nunha 

forma triangular que consiste na proxección dos puntos das tres localidades reunidas 

hoxe aquí, no mapa, como vértices dun triángulo. Oleiros ao Norte, Ordes no centro e 

Vila de Cruces, ao Sur. No seu interior podemos ver o ollo que representa a esencia do 

MarumaSat. 

 

 

(Logotípo das comisións do Congreso.) 
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JORGE: O que recibistes á entrada consiste nun formulario, distribuído nas dúas caras 

dun folio e que deberedes completar ao longo do congreso para nos permitir saber se o 

noso traballo hoxe aquí foi axeitado e do voso agrado. 

 

SARA: Xunto a esta enquisa, dispoñedes do programa do Congreso, onde se mostran 

todos os puntos a tratar esta mañá e o horario correspondente a cada intervención. 

Algúns dos nosos compañeiros exporán o traballo desenvolvido en cada unha das 

comisións, seis en total, que van dende o ámbito científico ata o comunicativo. 
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JORGE: Tamén tomará a palabra o IES Marco do Camballón para dirixir a actividade da 

elección do logotipo da Axencia. Despois disto, teredes a oportunidade de achegarvos 

a uns stands en que as nosas compañeiras e compañeiros comentarán de xeito máis 

informal as experiencias de cada unha das comisións, de maneira que poderedes 

visitar aquelas que máis vos atraian. 

 

SARA: En canto a isto, tamén dispoñedes dun plano da Casa da Cultura, onde aparecen 

as localizacións dos diferentes stands. No escenario atoparanse os de Deseño, 

Economía e Comunicación, da cal Jorge foi membro. 

 

JORGE: No recinto de entrada, o Audiovisual; e no andar superior, os da Meteorolóxica 

e da Científica, onde, por exemplo, participou Sara. 

 

SARA: Aínda que pareza que deixamos o máis importante para o final, hoxe estamos 

aquí cun obxectivo claro. 

 

JORGE: Quizais, quen sabe, ao rematar o Congreso, sairemos de aquí coma os 

membros da primeira axencia espacial escolar do mundo. 

 

SARA: A Axencia Espacial Escolar Galega, que procura nome e logotipo… 

 

JORGE: Pero antes disto, quédanos desexarvos que gocedes do evento. 

 

SARA: Agora é o momento de recibir os nosos compañeiros da Comisión de 

Comunicación, cuxo traballo buscou dar difusión ao proxecto. 

 

JORGE: Deámoslles un aplauso. 
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EXPOSICIÓN DA COMISIÓN DE COMUNICACIÓN 

 

NOELIA: Bos días a todos, eu chámome Noelia. 

 

FRAN: Eu, Fran. 

 

NOELIA: E estes que comparten escenario connosco son os nosos compañeiros da 

Comisión de Comunicación. Ben, o obxectivo da Comisión de Comunicación era dar a 

coñecer o proxecto. 

 

FRAN: Para isto, empregamos medios como a creación dun blog; que actualizabamos 

de xeito semanal informando dos avances e acontecementos que se daban en cada 

comisión. Incluiamos, en cada publicación, un pequeno texto acompañado a miúdo 

dunha fotografía que o ilustrase. Ademais, abrimos contas en diversas redes sociais, 

en concreto Facebook, Twitter e Instagram, onde publicamos un pequeno resumo de 

cada suceso e unha ligazón que permitise o acceso á nova completa. A seguinte tarefa 

foi a de dar difusión ao cartel que ilustraría a campaña de recollida de fondos que 

levamos a cabo na nosa vila. 

 

 Youtube: Maruma SAT 

 Instagram: @marumasat 

Redes Sociais 

Twitter 

Facebook 

Blog 

MarumaSat 

 

 

 

NOELIA: Outra tarefa comunicativa, que realizamos dentro do propio centro, foi informar 

o alumnado doutros cursos, en concreto os de 1º da ESO, xa que estes serían os 

encargados de axudarnos na recuperación de datos meteorolóxicos, onde incluímos un 

soporte informático feito por nós para acompañar a exposición. 

https://twitter.com/marumasat?lang=es
https://www.facebook.com/people/Maruma-Sat/100010538342879
http://marumasat.blogs.sapo.pt/benvidos-ao-noso-blogue-467
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FRAN: Outro medio de promoción foi o labor de encargarnos do stand do MarumaSat na 

Feira multisectorial ExpoOrdes, que se celebra con carácter anual no noso concello 

durante as Festas do Champiñón. A esta tarefa engadíuselle o traballo de deseñar un 

tríptico informativo que facilitou a difusión do proxecto entre os visitantes da feira, 

repartido xunto cunha pegata para os máis pequenos. Deste xeito, todo aquel que se 

achegase ao posto puido coñecer de primeira man o noso propósito e o que levabamos 

conseguido ata ese momento. 

 

 

 

 

NOELIA: Ademais de atender o posto do proxecto nesta feira, tamén tivemos que 

deseñar unha lona cos logotipos das empresas que colaboraron con nós 

economicamente. Durante estas festas, tamén participamos nun programa de radio 

emitido pola cadea COPE, onde os oíntes puideron informarse máis profundamente de 

todo o acadado e o que quedaba por lograr. 
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Fran: Por outro lado, achegándonos ao día do lanzamento, outro labor que tivemos que 

realizar foi poñernos en contacto e ser os protagonistas das posteriores entrevistas cos 

medios de comunicación, dos que finalmente acudiron ao día do lanzamento: Antena 3, 

TVE, El Correo Gallego e La Voz de Galicia aos que se lle sumaron outras cabeceiras 

que se farían eco da noticia máis tarde.  

 

Prensa 

18/02/2016 La Voz de Galicia 

21/02/2016 El Ideal Gallego 

24/02/2016 El Correo Gallego 

02/2016 Crónicas comarca de Ordes 

11/05/2016 El Correo Gallego 

14/05/2016 La Voz de Galicia 

http://www.lavozdegalicia.es/noticia/santiago/ordes/2016/02/18/alumnos-ordenses-acercan-estrellas/0003_201602S18C6997.htm
http://www.elidealgallego.com/opinion/victor-castro/ies-maruxa-mallo-lanzara-sonda-estratosferica/20160220225219274511.html
http://www.elcorreogallego.es/area-de-compostela/ecg/cuenta-atras-para-la-sonda-ordense-que-subira-a-30-km/idEdicion-2016-02-24/idNoticia-981976/
https://issuu.com/cronicas-comarcadeordes/docs/cronicas_comarcadeordes_n26_febreir
http://www.elcorreogallego.es/area-de-compostela/ecg/cuenta-atras-lanzar-primera-sonda-ordense-estratosfera-viernes/idEdicion-2016-05-11/idNoticia-996534/
http://www.lavozdegalicia.es/noticia/santiago/ordes/2016/05/14/span-langglcos-pes-chan-spanspan-langglos-ollos-nas-estrelasspan-estudian-ordes/0003_201605S14C6991.htm
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14/05/2016 El Correo Gallego 

Radio 

19/01/2017 Cadena Ser 

19/01/2017 Cadena Ser Santiago (a partir do minuto 50) 

 

 

FRAN: Agora imos poñer os vídeos que ilustran o que acabamos de comentar. 

 

Televisión 

05/2016 V Televisión- La Voz de Galicia 

05/2016 Telexornal Galicia- La 1 (min 14:20) 

05/2016 Antena 3 (El tiempo de Brasero) 

 

NOELIA: En definitiva, a nosa función era a de dar a coñecer o proxecto, mediante o cal 

aprendemos moito, sobre todo acerca de traballar en equipo e do difícil que é conseguir 

o que te propós. Pero hai que dicir que con constancia e moitas ganas, fixémolo 

posible, pasando bos momentos, aprendendo e gozando. E como ben dicía o noso 

profesor de Matemáticas: "Esta experiencia si que é ensino e non outro tipo de 

experimentos como sentarse e verquer todo nun papel". E agora tócavos a vós, pero 

sen esquecervos de nós. 

Repercusións do propio congreso en días posteriores 

Prensa 

17/01/2017 La Voz de Galicia 

17/01/2017 Faro de Vigo 

18/01/2017 La Voz de Galicia 

18/01/2017 La Opinión A Coruña 

20/01/2017 La Voz de Galicia 

20/01/2017 GaliciaConfidencial 

21/01/2017 La Voz de Galicia 

21/01/2017 El Correo Gallego 

http://www.elcorreogallego.es/area-de-compostela/ecg/exito-sonda-ies-mallo-30-000-metros-ordes/idEdicion-2016-05-14/idNoticia-997056/
http://cadenaser.com/emisora/2017/01/19/radio_galicia/1484842907_196786.html
http://play.cadenaser.com/audio/ser_galicia_hoyporhoysantiago_20170119_122500_132500/
http://www.lavozdegalicia.es/noticia/santiago/ordes/2016/05/14/span-langglcos-pes-chan-spanspan-langglos-ollos-nas-estrelasspan-estudian-ordes/0003_201605S14C6991.htm#viewmedia
http://www.rtve.es/alacarta/videos/telexornal-galicia/gal-20160513inf/3607452/
http://www.antena3.com/el-tiempo/actualidad/clase-practica-ciencia-instituto-gallego_2016051600568.html
http://www.lavozdegalicia.es/noticia/deza/vila-de-cruces/2017/01/17/ies-cruces-participa-constitucion-primera-agencia-espacial-gallega/0003_201701D17C4996.htm
http://www.farodevigo.es/portada-deza-tabeiros-montes/2017/01/17/camballon-viaja-espacio/1606187.html
http://www.lavozdegalicia.es/noticia/coruna/oleiros/2017/01/18/alumnos-ies-miraflores-lanzaran-capsula-estratosfera-recabar-datos/0003_201701H18C7992.htm
http://www.laopinioncoruna.es/gran-coruna/2017/01/18/alumnos-miraflores-lanzaran-sonda-estratosfera/1144207.html
http://www.lavozdegalicia.es/noticia/santiago/santiago/2017/01/20/nace-nosa-primera-agencia-espacial-escolar-gallega/00031484922520923936353.htm
http://www.galiciaconfidencial.com/noticia/46442-tres-institutos-galegos-unense-constituir-axencia-espacial-escolar-galega
http://www.lavozdegalicia.es/noticia/santiago/ordes/2017/01/21/nosa-agencia-espacial-escolar-gallega-hara-lanzamiento-mayo/0003_201701S21C6991.htm
http://www.elcorreogallego.es/area-de-compostela/ecg/proyecto-ordense-marumasat-da-pie-axencia-espacial-escolar/idEdicion-2017-01-21/idNoticia-1037478/
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25/1/2017 Periódico Escuela 

24/02/2017 Sermos Galiza 

 

 

Radio 

26/01/2017 Radio Intereconomía Coruña (a partir do minuto 62) 

Televisión 

23/01/2017 A Revista CRTVG 

26/01/2017 V Televisión - La Voz de Galicia 

04/02/2017 A revista fin de semana - CRTVG 

 

(As persoas da Comisión de Comunicación abandonan o escenario. Entran de novo os 

presentadores.) 

 

 

http://www.periodicoescuela.es/Content/Documento.aspx?params=H4sIAAAAAAAEAMtMSbH1czUwMDA0tLSwMDVXK0stKs7Mz7M1MjA0NzA0MlXLy09JDXFxti3NS0lNy8xLTQEpyUyrdMlPDqksSLVNS8wpTlVLTcrPz0YxKR5mAgBwj8vZYwAAAA==WKE
http://www.sermosgaliza.gal/articulo/social/nosa-marumasat-aventura-aprender-cos-pes-no-chan-ollos-nas-estrelas/20170224114941055238.html
http://www.ivoox.com/20170126-distrito15-0070-audios-mp3_rf_16668525_1.html
http://www.crtvg.es/informativos/nace-nosa-a-axencia-espacial-escolar-galega-2654716
http://www.lavozdegalicia.es/video/sociedad/2017/01/25/nasa-llega-galicia/0031_2017015297106517001.htm
http://www.crtvg.es/informativos/alumnos-de-varios-institutos-puxeron-en-marcha-nosa-a-axencia-escolar-espacial-galega
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JORGE: Despois da comunicación, agora é tempo de mirar ao ceo, concretamente de 

buscar o mellor momento para lanzar a cápsula. Trátase da Comisión Meteorolóxica. 

 

SARA: Un aplauso. 

 

(Entran os participantes da Comisión Meteorolóxica ao tempo que abandonan a escena 

os presentadores.) 
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EXPOSICIÓN DA COMISIÓN METEOROLÓXICA 

 

ADRIÁN: Ola a todas e a todos, somos Asier e Adrián e representamos a Comisión 

Meteorolóxica. 

 

ASIER: O noso traballo está diferenciado en dúas partes bastante contrastadas. Unha 

consistía na obtención de datos para a súa análise en formato dixital e a outra, en 

interpretar os novos que despois utilizariamos para prognosticar o tempo. Para a 

recollida da información, tomamos como axudantes os alumnos de primeiro da ESO, 

que se ofreceron “encantados a pasar frío e mollarse” e despois, para termos todo en 

formato dixital, outras persoas subírono a Excel o que permitiu unha análise máis 

exhaustiva.  

 

ADRIÁN: A Comisión Meteorolóxica ten entre os seus cometidos a obtención de datos. 

Estes conséguense principalmente a través de dous instrumentos: o que está no aire 

pendurado da cápsula, a chamada radiosonda vaisala, e o que fica en terra non é outro 

que unha caseta con termómetro, pluviómetro, anemómetro, psicrómetro e barómetro. 

O obxecto enviado á estratosfera transmítenos información variada, nomeadamente a 

posición da cápsula, mais tamén a temperatura ou humidade dos lugares polos que 

viaxa. O observatorio climatolóxico instalado no patio do instituto era o centro da nosa 

actividade ao longo do tempo. Un dos seus termómetros recollía as máximas e as 

mínimas, aquelas adoitaban producirse pola tarde e estas, de madrugada. Cada día 

debían visitalo os nosos colaboradores de primeiro da ESO, non só para tomar nota 

dos rexistros da xornada anterior, senón tamén para premer o botón e reiniciar as 

medicións unha vez máis. Tamén había outros dous termómetros conectados entre si, 

un en seco e outro unido a un recipiente de auga que, calculando as diferenzas entre 

eles, determinaba a humidade do ambiente, xeralmente entre o 90 e o 95 % no clima 

galego; tratábase do artefacto máis estraño e complexo da caseta, o chamado 

psicrómetro. Completaban o instrumental (1) un pluviómetro normal e corrente que 

recollía as precipitacións por metro cadrado, (2) un anemómetro común que rexistra a 

velocidade instantánea do vento nun momento determinado sen capacidade de 

obtención de máximas e (3) un barómetro, sobre o que probablemente teñades falado 

nas clases, e que serve para medir a presión atmosférica, condición que inflúe en 

diversos ámbitos como a chuvia, o vento, etcétera. 

 

Cando os nosos axudante nos entregaban as medicións debiamos pasalas, como dixo 
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Asier, ao Excel. Este foi o labor da Comisión Meteorolóxica, que aínda que non sexa 

tan vistoso como pode ser o de Comunicación, non obstante é necesario para o 

funcionamento do proxecto. 

 

(Os membros da Comisión Meteorolóxica abandonan o escenario que deixan libre para 

que os presentadores introduzan a seguinte comisión.) 
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SARA: A continuación, é a quenda da Comisión Científica, na cal eu traballei e na que 

nos dedicamos principalmente a mirar aspectos como a traxectoria do lanzamento, a 

cantidade de helio que levaría o globo, e moito máis. 

JORGE: Un aplauso. 

 

 

(Sae Jorge ao tempo que entran as persoas que participaron na Comisión Científica ao 

lado de Sara.) 
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EXPOSICIÓN DA COMISIÓN CIENTÍFICA 

 

 

 

  ANXO: Ola a todos e a todas. Somos Felipe e Anxo, representantes do noso grupo no 

proxecto MarumaSat levado a cabo o ano pasado. A continuación explicaremos as nosas 

experiencias e funcións neste traballo. 

 

 
 

 O principal obxectivo foi a procura de información sobre a posible caída do 

aparato. O CUSF Landing Predictor e o BaloonTrayectory Forecast son espazos 

virtuais deseñados co fin de achar as coordenadas do lugar de aterraxe dependendo 

de variables como a temperatura, a dirección do vento, a presión atmosférica exercida 

sobre o obxecto que cae e, sobre todo, o volume do globo. 
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 FELIPE: Nos fomos os encargados de calcular canto helio se colocaría nel. Se 

era menos do necesario non ascendería; e pola contra se o enchíamos demasiado, 

estouparía antes pois a subida iría a unha velocidade maior. Esta foi outra tarefa moi 

importante: calcular a cantidade necesaria de gas para controlar o ascenso. 

Poderemos velo nun vídeo que está colgado na nosa canle de youtube. 

 

 

 

 
 

 

 

ANXO: O tempo para realizar todo isto sacámolo das horas de titoría (unha á semana) 

e, uns días previos ao lanzamento, tamén usamos unhas clases de Matemáticas e 

Tecnoloxía. Arquivamos os datos nun documento de Google Drive para que todos 

puidésemos acceder a eles. 

Tivemos que mirar os distintos materiais necesarios para a construción do 

aparello: os  globos, cámaras, paracaídas... despois entregabámoslles o prezo aos da 

Comisión Económica.  

Cando quedaban só dúas semanas e aproveitando que xa non tiñamos tanto 

que facer, algúns membros dedicáronse a outras funcións como a posta a punto das 

cámaras e do GPS ou á axuda na construción da cápsula.  
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FELIPE: Chegou o día do lanzamento e con el o momento de predicir onde caería a 

sonda. O cálculo foi un éxito pois puidemos afirmar con bastante exactitude o punto en 

que tomou terra, nun lugar do concello da Estrada. 

E este foi basicamente todo o traballo do noso grupo. 

 

 

https://youtu.be/knihxxoO0Cc 

 

(Abandonan o escenario os integrantes da Comisión Científica.) 
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ABRIMOS PARÉNTESE: ( 
 

 

JORGE: Chegados a este punto, gustaríanos abrir unha paréntese, na que vos 

queremos achegar máis á nosa terra, o lugar dende o que se fai este Congreso. Cada 

ano, celébrase en Ordes Desordes Creativas. 

 

 

SARA: Un certame onde artistas de medio mundo acoden á nosa localidade para 

mostrar a súa arte e podela expresar libremente. É o caso de artistas como o grego 

INO, que deixou a súa pegada no noso instituto tras levar a cabo un videoclip do DJ 

Avicii. 

 

 

 

JORGE: O mural que pintou na fachada do noso centro, que podedes ver ás nosas 

contas, onde podemos ver a unha escultura grega facéndose un selfi, dando así a 

entender a fusión entre o antigo e o novo nestes tempos, nos que a tecnoloxía forma 

parte de nós. 
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SARA: Saíndo da Casa da Cultura, podemos ver outro mural que representa, mediante 

a arte abstracta, a infancia e os pesadelos desta, mesturando así o medo coa alegría. 

Está realizado por artistas de Ordes. 
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JORGE: Preto de aquí, encontramos tamén a representación do asoballamento, do 

acceso ao poder de persoas autoritarias, que prefiren impoñer os seus beneficios ao 

benestar de todos nós. E se non que llo digan a un tal Donald Trump, hoxe que accede 

ao poder nos Estados Unidos (con retranca). 
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SARA: De camiño ao noso centro, atopamos outro mural máis, onde podemos ver un 

cervo, e que representa a serenidade da natureza. Máis adiante chegamos ao noso 

instituto, edificio en que se atopan catro murais, incluído o de INO que xa mencionamos 

antes. 
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JORGE: No primeiro deles, podemos ver un home anegado polo seu propio lixo, 

mostra a síndrome de Dióxenes e a contaminación que nos asola nestes días. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



30 
 

 

SARA: Outro, o de máis recente realización, mostra o xenocidio contra a educación que 

se representa coas cadeiras da escola amontoadas para ser queimadas nunha 

fogueira. Ao vermos isto non sabemos por que nos vén á mente a grande idea da 

LOMCE que tivo Wert, o señor ministro de Educación. 
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JORGE: Finalmente, atopamos un en que vemos a unha muller mergullada no pracer da 

lectura. 
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(Primeira intervención de Mutantes Creativas no instituto no curso 2007/2008.) 

 

 

 

 

 

 

 

JORGE: Mostras coma esta lévanse a cabo cada ano en Ordes. Se queredes obter máis 

información, visitade certamedesordescreativas.blogspot.com.es. 

                                                         _______________ 

 

 

http://certamedesordescreativas.blogspot.com.es/
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PECHAMOS PARÉNTESE: ) 

 

SARA: Seguimos, tras pecharmos esta paréntese, coas exposicións. É o momento de 

recibir os compañeiros da Comisión Económica. Un aplauso. 

 

(Entran os membros da Comisión Económica.) 
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EXPOSICIÓN DA COMISIÓN DE ECONOMÍA 

 

 

 

PATRICIA: Ola, son Patricia,  unha das portavoces do meu equipo, e este é o meu 

compañeiro Ismael. Imos describirvos cal foi o labor que tivemos que desempeñar 

neste traballo. 
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O primeiro que levamos a cabo foi a realización dos talonarios, o que inclúe a 

súa impresión, encadernación e o seu cuñado, para despois vendelos aos comercios. A 

cambio, nós proporcionámoslles publicidade agradecéndolles a súa participación e 

colaboración no proxecto. 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

Despois disto dividímonos as comisións por rutas, é dicir, todos os 

colaboradores tiñamos unha zona de Ordes asignada e debiamos repartir os folletos 

sacando unha colaboración monetaria. Unha vez percorrida a vila e as tendas, 

contabilizamos o diñeiro recollido por cada grupo e organizámolo nun documento: nun 

de persoa e empresa, xa que tamén dispoñemos de axudas persoais, e non só isto 

senón que tamén contabamos cunha gran cantidade de carteis, chapas e pegatas 

podendo así repartilas á xente e ás empresas que quixeran participar. 
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Logo, tras a tarefa anterior e a axuda dos profesores Xosé e Raquel, 

procedemos a buscar na rede os materiais que iamos precisar e a comparar prezos, 

algo moi importante para non malgastar o recollido anteriormente. Rematado este 

apartado, elaboramos unha táboa que incluía o custo de cada obxecto, os ingresos, os 

gastos e o saldo. 

 

 
 

ISMA:  Ao rematar con iso, fixemos uns gráficos onde se representaba o anterior. Este é 

o exemplo dun deles en que quedan plasmados os mesmos factores que nas táboas. A 

seguinte é unha gráfica circular que representa a onde foi destinado todo o diñeiro que 

gastamos. Desta forma puidemos facer moito máis sinxela e rapidamente as 

comprobacións. 
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Por último, realizamos un informe sobre o que fixeramos ata ese momento. Ao 

rematar dividímonos e axudamos nas comisións que o precisaron, pois xa acabara a 

nosa parte. Todo isto non resultou tan sinxelo como parece, pois ao ser algo novo para 

nós, non tiñamos moita idea de como levalo a cabo, pero aínda así, serviunos para 

aprender máis sobre o tema e a desenvolvernos mellor nos traballos en equipo. 

 

Tendes algunha pregunta? Non? Pois grazas. 
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JORGE: Agora é o momento de levar a cabo o deseño e construción da cápsula. Que 

sería o proxecto sen eles! 

 

(Entran os membros da Comisión de Deseño e Construción.) 
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EXPOSICIÓN DA COMISIÓN DE DESEÑO E CONSTRUCIÓN 

Bos días, ímosvos amosar o funcionamento do noso grupo, no cal contribuímos Alba 

Penas, Noelia Louzao, Aitana Tojo, Estela Gende, Antón Fariña, Lucía Graña, Lúa 

Ventureira e eu, ANEIS RODRÍGUEZ. 

 

 

 

Todo este proceso desenvolveuse no taller número 2 do les Maruxa Mallo, aínda 

que ás veces tivemos que saír ao exterior para poñer a proba algún aparato. A nosa 

parte consistiu en construír e preparar a cápsula. Cada un tiñamos unha función 

determinada, acompañados de profesores que nos axudaron bastante como Raquel e 

Xosé e de materiais adaptados. 
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Algúns deles son os seguintes: unha caixa de porexpán lixeira que facilita o 

ascenso da sonda e axuda a suxeitar as cámaras; unha manta térmica que illará a 

caixa das baixas temperaturas; unhas láminas de metacrilato colocadas nas lentes; 

unha corda de nylon para unir a cápsula coa vaisala (instrumento que nos dá datos da 

temperatura e da humidade.) 
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Para o globo utilizamos helio e unha tobeira, no momento de inchalo estaba 

prendido por unhas cordas. Finalmente, para que a caída non fose brusca empregamos 

un paracaídas. 
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No interior da caixa metemos un “GPS tracker” coa súa tarxeta SIM para poder 

seguir así a ruta que marcaba. Colocamos tamén dúas cámaras: unha lateral, na que 

usamos Go Pro HERO3; e a cenital, na parte inferior.  
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No exterior, situamos un teléfono móbil, coa intención de usalo para transmitir a 

viaxe en directo vía Periscope. 

 

 

Por último, instalamos unha antena de retransmisión para recollermos os datos 

da vaisala. 

 

 

 

 

 

Este traballo foi realizado durante uns 8 meses aproximadamente durante varias 

horas á semana, incluso chegamos a ter que quedar algunhas tardes no centro. 
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Como punto final da nosa tarefa engadimos unha foto de Manuel María ao 

exterior da cápsula. Por se alguén non o sabede aínda, este foi o home ao que se lle 

dedicou o día das Letras Galegas no pasado 2016. 

 

 

 

Agora imos ver un vídeo da proba do globo cativo, que nos serviu para saber se 

tiñamos ben calculada a cantidade de helio necesaria. 

 

https://youtu.be/JWc2V18MPGU 

 

Moitas grazas. 
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SARA: E por último, pero non pensedes que xa é o remate, deámoslle paso á Comisión 

de Audiovisuais. 

 

(Entran os membros da Comisión de Audiovisuais.) 
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EXPOSICIÓN DA COMISIÓN AUDIOVISUAL 

 

 

 

Ola, nós somos dous dos membros da comisión de audiovisuais. O noso traballo ao 

longo do curso pasado no proxecto MarumaSat foi crear os materiais de vídeo e son, e dar 

unha imaxe ao proxecto. Todos estes materiais compartíronse logo nas redes sociais. 

Consideramos que é algo importante, xa que as redes sociais e a Internet son unha forma fácil 

de chegar a moitas persoas e presentar o noso proxecto de forma obxectiva e amena. 

 

DEFINICIÓN 

 

Polo tanto, o que buscou a nosa comisión foi, a partir dos materiais multimedia obtidos 

na experiencia, conseguir resultados para poder ofrecer unha imaxe do noso proxecto ás 

persoas que se quixeron interesar. 

 

DIVISIÓN DE TRABALLO E PARTICIPANTES 

 

 Ao igual que nas outras comisións reunímonos en grupos de 10 persoas, máis ou 

menos, que máis tarde terían diversas funcións dentro do equipo. 

  

LUGAR E MOMENTO DE XUNTANZA 

 

 Polo xeral aproveitamos as horas de titoría e horas libres para avanzar no noso traballo 

e reunímonos en diversos lugares, no noso caso sempre nunha aula con ordenadores ou con 

dispositivos electrónicos como cámaras.  

 

COÑECEMENTO DAS CÁMARAS 

  

Para poder obter materiais multimedia do proxecto tivemos que aprender a manexar as 

cámaras e coñecer as súas funcións. Gravamos todo o proceso de deseño e construción, para 

o cal colocamos un trípode cunha cámara para gravar o proceso por diante, e outra no falso 

teito para que o captara dende outra perspectiva. Unha vez obtidos os materiais poderiamos 

editalos. 

  

PERISCOPE 

 

 Tamén fixemos uso do Periscope, unha aplicación que nos permitiu emitir en directo a 

experiencia; os globos cativos, o lanzamento do globo e finalmente a busca da cápsula. 
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MEDIOS USADOS E CREACIÓN 

 

 Algo fundamental para que os nosos proxectos puidesen saír adiante foi a utilización de 

ordenadores, cámaras, editores de vídeo e algunha que outra presentación 

 

https://youtu.be/mSNOgTiFQXM 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://youtu.be/mSNOgTiFQXM
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JORGE: Hoxe, vós, os nosos invitados, tamén tedes protagonismo. É agora a quenda do 

alumnado do IES Marco do Camballón, que nos explicarán o que levaremos a cabo nos 

vindeiros minutos. Adiantámosvos que os vosos teléfonos intelixentes son agora 

importantes! 

 

(Entran os poñentes do IES Marco do Camballón.) 
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FORO 

 

 

MARÍA REY CASTRO: Ola, bos días a todos e a todas, eu son María e os meus 

compañeiros son Xaime, Marta, Álex e Sergio, somos rapaces de 1º de bacharelato do 

IES Marco do Camballón de Vila de Cruces que cursa este ano Matemáticas 

Científicas. 

Hoxe querémosvos expoñer o proxecto que imos levar a cabo este ano, a misión 

espacial que imos facer en conxunto entre tres institutos: o IES Maruxa Mallo de 

Ordes,o IES Miraflores de Oleiros e o IES Marco do Camballón de Vila de Cruces, 

grazas ao instituto de Ordes que o emprendeu o ano pasado, aínda que este ano 

presenta mellores perspectivas ao ser tres centros e non só un. 
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A continuación ímosvos explicar en primeiro lugar o foro, que fixemos para poder 

dar as nosas diferentes opinións que nos explicará Marta; en segundo lugar falaremos 

do logo deseñado no noso instituto e que vos explicará Xaime e, por último, 

procederemos á votación do nome deste proxecto sobre o que vos dará as indicacións 

Álex para acceder a páxina web co propósito de elixir o gañador. 
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MARTA BLANCO IGLESIAS: Nós creamos un foro ao que calquera dos tres centros pode 

acceder para subir información sobre como vai o proxecto, para discutir algo ou mesmo 

se necesitamos nalgún momento facer una votación tamén se podería facer desde o 

propio foro. 

Esta información actualizarase periodicamente. O único que tedes que facer 

para encontralo é poñer en google forobonito.foroactivo, todo xunto e en minúsculas e 

xa vos aparecería; este nome é temporal ata que se saiba con exactitude o nome da 

axencia. Despois só debedes rexistrarvos é pinchar en "registrarse" na esquina 

superior dereita. Apareceravos unha pantalla coas condicións do foro e cómpre pinchar 

en "acepto" condicións. A continuación aparecerá a pantalla na que teredes que poñer 
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o voso nome, o correo electrónico e o contrasinal. Pensamos que ao lado do nome 

podemos engadir cada alumno/a ou profesor/a algo que o identifique co seu centro. Por 

exemplo eu sería Marta do IES Marco do Camballón e rexistraríame como 

Marta_Camballón. E iso sería todo. 

 

 

 

 

 

 

XAIME CEA CEA: Ola, boas a todos, eu son Xaime e veño a presentarvos o que será o 

logo da iniciativa. 

Como podedes observar, trátase do mapa de Galiza, que vedes representado polo 

contorno en azul. Dentro, vemos a franxa da bandeira, pois sobresae formando parte 

da estela que deixa a nave espacial. Isto viría representando que saímos fóra do 
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común e buscamos cousas máis alá. Despois nun lateral, poñerase o nome do 

proxecto, cun texto inferior de “Axencia Espacial Escolar Galega”. Todo iso podería 

reducirse a un logo máis simple, que podería ser utilizado en material de marketing así 

como camisetas, chapas e outros accesorios dos que xa falou o comité de 

comunicación. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Iso é todo, xa vos deixo co meu compañeiro, que vos falará do nome da axencia e 

sobre o procedemento para a súa elección. 
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ALEJANDRO VARELA LÓPEZ: Ben, pois agora imos proceder á elección do nome da 

Axencia Espacial; hai moitas e moi boas propostas dos tres centros. Agora, se entrades 

neste enlace, poderedes votar polo voso favorito. 
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(Despois de realizar a votación.) 

 

Acaba de rematar a votación. Imos dar a coñecer o nome gañador. E o gañador é... 

NOSA! 
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SARA: Chegados a este punto, seguro que estaredes de acordo comigo en que 

tomemos un descanso. Así que agora, fixádevos no plano que tendes nas vosas mans. 

JORGE: Porque chegou o momento de que poidades interactuar coas compañeiras e 

compañeiros de cada comisión para coñecer máis a fondo o seu labor. 

SARA: O único que vos pedimos é que vaiades a cada un dos stands de forma 

ordenada e que se tedes algunha dúbida, nos preguntedes aos membros da 

organización facilmente identificables pola ficha da solapa. 

JORGE: Dispoñedes ata a unha menos vinte para visitar estes stands. Por favor, facede 

grupos de entre 15 e 20 persoas, non máis numerosos e aproveitade a experiencia. 

SARA: A chamada para volver aos vosos asentos realizarase por megafonía. Ata agora! 
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FEIRA 
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JORGE: Que tal os stands? Logo desta pausa, xa sabemos que volver a centrarse pode 

ser complicado. Pero é o momento de entregarvos os diplomas que acreditan a vosa 

presenza hoxe aquí e que recibiredes dos vosos profesores tras o remate do evento. 

SARA: Ademais, faremos entrega da cápsula oficial da “MarumaSat I”, que marcou o 

inicio desta aventura que agora tedes a oportunidade de continuar, pero sempre sen 

esquecervos de nós. 

JORGE: Recibamos pois a Xosé Díaz, Raquel Rendo e ao seu alumnado que tamén 

teñen algo que comunicarnos. 

 

(ENTREGA DA CÁPSULA.) 

 

 

 

 

 

 

(Momento da entrega da MarumaSat I de Ordes a Oleiros.) 
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INTERVENCIÓN DO IES MIRAFLORES 

 

 

 

 

 

 

 

Queremos agradecer e felicitar ao alumnado e aos profes do IES Maruxa Mallo polo 

traballo realizado na preparación deste Congreso, que nos ofrece a oportunidade de 

coñecernos a todas as persoas que participamos neste proxecto, ao tempo que nos 

axuda a comprender moito mellor o traballo que temos que facer, pois a vosa 

experiencia do ano pasado é moi importante. 
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Debedes saber tamén, que coidaremos da Marumasat I como se fose nosa. 

O alumnado do Miraflores que vai traballar no proxecto pertence a dous niveis e 

dúas materias: Tecnoloxía en 3º da ESO e Robótica en 1º de Bacharelato. 

O reto para nós, o alumnado de Robótica, consiste na fabricación dun “data 

logger” ou rexistrador de datos, é dicir, un dispositivo que toma datos de diversas 

magnitudes por medio de sensores propios e os almacena. Referímonos aos valores 

de temperatura e humidade durante o ascenso e descenso da cápsula. 

Estes datos tamén son medidos pola radiosonda Vaisala e enviados mediante 

un sinal de radio (os da Marumasat I foron recibidas por Meteogalicia). No datalogger 

non se retransmiten, senón que se almacenan nunha tarxeta de memoria. 

Esta duplicidade nos datos permitiranos, cando recuperemos a Marumasat II, 

realizar un estudo comparativo dos valores tomados polos nosos sensores e os da 

vaisala. 

Pensamos en incorporar tamén un sensor de ozono, que rexistre a variación da 

concentración deste gas coa altura. Así, se representamos graficamente os valores 

recollidos, poderemos determinar a que altura está e que espesor ten a capa de ozono 

(en caso de que cheguemos a atravesala). 

Na teoría, deberiamos percibir un incremento moi importante da concentración 

deste gas entre os km 15-17, que volvería a diminuír de forma acusada a partir do km 

23-25. 

Para a fabricación do data logger empregaremos: 

- unha placa electrónica con un microcontrolador, chamada Arduíno, na que se 

poden gravar instrucións empregando linguaxe de programación. 

- unha placa protoboard, que serve para facer as montaxes electrónicas dos 

nosos circuítos. 

 - un sensor de humidade e temperatura, o chamado DHT 22, así como o sensor 

de ozono. 

- unha tarxeta micro SD e un lector de tarxeta. 
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Iremos dando conta de todos os avances que vaiamos facendo no deseño e a 

fabricación a través das canles que se establezan. 

O alumnado de 3º ESO temos formulados tres obxectivos: 

1.- Averiguar por que unha das cámaras que viaxaron na Marumasat I se apagou 

durante o voo. Trátase de determinar se foi debido a un incremento de temperatura no 

interior da cápsula debido á calor que producen os equipos. Para realizar este estudo, 

que denominaremos “influencia da temperatura no funcionamento dos equipos 

electrónicos” esperamos poder empregar o sensor de temperatura que fabriquen os 

compañeiros de Robótica. 

2.- Mellorar a estabilidade da cápsula, para conseguir imaxes máis nítidas. 

Sospeitamos que boa parte do movemento na Marumasat I foi debido a imaxe de 

Manuel María, que contribuíu a crear turbulencias e tamén a que o carrete de fío da 

radiosonda Vaisala non se desenrolou no momento do lanzamento, co que esta 

viaxaba moi próxima á cápsula. Aínda así, temos a intención de deseñar e incorporar 

algún dispositivo que poderíamos chamar vela, que mellore a estabilidade da 

Marumasat II. 
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DESPEDIDA 

 

 

 

 

 

SARA: Pois agora si, chegamos ao final. 

 

JORGE: Esperamos que fose do voso agrado o I Congreso MarumaSat, que marca o 

comezo desta nova experiencia, na que tanto nós coma vós seredes os protagonistas. 

 

SARA: Queremos agradecer a vosa presenza hoxe aquí e destacar o traballo dos 

membros da organización e dos stands aquí presentes. 

 

JORGE: Tamén a Xosé Manuel, coordinador do evento e con quen compartimos moitas 

horas de traballo nos últimos días. 

 

SARA: O Congreso foi todo un éxito. Queda constituída a Axencia Espacial Escolar 

Galega bautizada como NOSA 
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XOSÉ M. FERNÁNDEZ CASTRO (Coordinador): Ao saír sería importante que entregásedes 

as enquisas para permitirnos facer mellor o noso traballo a vindeira ocasión.  É certo, o 

encontro foi todo un éxito e quedou constituída NOSA (Axencia Espacial Escolar 

Galega). E con isto clausuramos o congreso desexándovos SAÚDE, TERRA E 

ESTRATOSFERA! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

(Modelo de diploma entregado.)
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ENQUISA DE SATISFACCIÓN. PREGUNTAS ABERTAS 

 

Dividimos as respostas en seis grupos: I (mulleres do Miraflores), II (homes do 

Miraflores), III (mulleres do Maruxa Mallo), IV (homes do Maruxa Mallo), V (mulleres do 

Marco do Camballón), VI (homes do Marco do Camballón).  

 

 

 

 

 

 

 

Cal foi a túa sensación ante a proposta? 

 

 I II III IV V VI 

Positiva 23 21 7 9 19 23 

Negativa 1 0 0 0 0 0 

En branco 4 3 4 3 1 2 

 

De 121 respostas, só hai unha valoración negativa do proxecto espacial e 17 en 

branco. 
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Oíras falar antes deste proxecto? Onde? 

 

 I II III IV V VI 

No instituto 25 17 6 7 19 24 

Fóra do instituto 2 3 1 2 0 1 

En branco 1 3 4 3 0 0 

 Na 
telev. 

Na 
prensa 

Na casa Nos 
medios 

 Na 
telev. 

 

Moi pouca xente soubo do proxecto por fóra do instituto: 9 de 107. Desas 9 persoas, 8 

soubérono a través dos medios de comunicación, o que indica un certo grao de 

penetración da noticia.  

 

 

Cres que é posible superar o proxecto con algo máis ambicioso? 

 

 I II III IV V VI 

SI 18 18 4 4 13 17 

NON 5 4 0 4 5 8 

NS/NC 4 4 7 4 2 1 

 

Os institutos de nova incorporación son optimistas sobre a posibilidade de avanzar con 

actividades máis ambiciosas: 18/5, 18/4, 13/5, 17/8. O alumnado do Maruxa Mallo, 

quizais pola experiencia das dificultades, amósase máis escéptico. 
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Tes algunha idea para mellorar o proxecto? 

 

 I II III IV V VI 

SI 3 6 0 2 1 2 

NON 23 7 3 5 16 22 

NS/NC 2 6 8 5 2 1 

 a, b c, d, e, f   g h, i 

 

a: Que a cámara se mova menos. 

b: Mellorar a estética do globo. 

c: Estudar o cuestión térmica. 

d: Procurar un nome novo para a sonda. 

e: Empregar unha cámara de 360 graos. 

f: Conseguir unha cápsula máis lixeira. 

g: Darlle maior publicidade ao proxecto. 

h: Multiplicar o eco entre a poboación. 

i: Obter unhas imaxes mellores. 

Aínda que saen nove ideas para a mellora do proxecto, a inmensa maioría dos 

participantes recoñece non ter ningunha proposta de mellora; deixando á parte as 

contestación no tipo NS/NC, hai 76 negativas contra a 12 positivas. 
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Que che pareceu máis sorprendente da MarumaSat? 

 

 I II III IV V VI 

a 4 3 1 2 4  

b 7 6  2 5 5 

c 1 6  3 1 3 

d 5 5 2  4 4 

e 5 5 6 4 2 2 

f     2 5 

g   1    

h    1  6 

 

a: A gravación e a cámara (14 respostas).  

b: A altura (25 respostas). 

c: Todo (14 respostas). 

d: Que o fixera o alumnado (20 respostas). 

e: Non sabe, non contesta (24 respostas). 

f: A sonda (7 respostas). 

g: O grande esforzo que esixiu o proxecto (1 resposta). 

h: O funcionamento do sistema das comisións (7 respostas). 

 

A pesar de que houbo un grupo importante de persoas que non souberon o que 

contestar, parece que o que máis chamou a atención foi a altura acadada pola cápsula 

e que o fixese o alumnado, aínda que tamén foi significativa para moitos a gravación da 

cámara ou o conxunto do proxecto. 
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En que comisión che gustaría integrarte? 

 

 I II III IV V VI 

COMUNICACIÓN 14 6 1 0 2 2 

METEOROLÓXICA 1 1 0 2 2 3 

CIENTÍFICA 1 3 2 4 3 8 

ECONÓMICA 2 0 1 1 2 5 

DESEÑO 6 5 3 2 9 10 

AUDIOVISUAL 6 1 1 0 1 2 

NS/NC 6 7 5 3 1 1 

 

As respostas no Maruxa Mallo estiveron moi repartidas, como tamén o estivo a xente 

no proxecto, mais nos outros institutos houbo claros favoritos: a Comisión de 

Comunicación no Marco do Camballón, mentres que no Miraflores foino a de deseño. 

 

Paréceche que foi pouco útil o traballo dalgunha comisión? 

 

 I II III IV V VI 

NON 27 17 7 5 11 25 

SI 0 5 (a) 0 1(b) 5(c) 1(d) 

TODAS 0 0 0 0 3 0 

NS/NC 2 3 4 4 0 0 

 

a: Unha das cinco persoas especificou que a de Comunicación. 

b: Especificou a Científica. 

c: Unha das cinco persoas especificou que a de Audiovisuais. 

d: Especificou que a Económica. 

É clara a percepción de que todas foron necesarias para o éxito do proxecto. 
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Variarías a articulación ou as competencias das comisións? 

 

 I II III IV V VI 

SI  2  2 2  

NON 24 16 5 6 12 24 

NS/NC 4 6 5 4 4 1 

Todo o posible     2  

Máis información   1    

Que traballe máis a 
Meteorolóxica 

   1   

 

A natureza das comisións é claramente satisfactoria para as persoas que asistiron ao 

congreso. 
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Que sobrou ou que botaches en falta nas exposicións? 

 

 I II III IV V VI 

a  2     

b 1 2     

c  1  1 1 4 

d  1     

e 20 19 10 9 6 1 

f     4 1 

g 5   1 3  

h   2 1 6  

i    1   

j     2  

 

a: Comida. 

b: Música. 

c: Audiovisual. 

d: Temperatura. 

e: Non sobrou nada nin botamos nada en falta. 

f: Máis humor. 

g: Si, sen especificar. 

h: Máis explicacións. 

i: Máis continuidade entre as exposicións. 

j: A participación do alumno que recuperou a cápsula. 

A resposta “e” que non bota nada de máis nin de menos arrasou na enquisa, aínda que 

houbo algunhas suxestións a termos en conta, pois 9 persoas agradecerían máis 

explicacións, 7 quererían máis atención á cuestión audiovisual e 5 que houbese unha 

maior presenza do humor no congreso. 
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Coidas que paga a pena crear unha axencia especial escolar galega? Por que? 

 

 I II III IV V VI 

NS/NC 4 6 4 3  1 

NON 1 1  3   

SI 23 16 8 9 19 24 

a 6    1  

b       

c   5 5 6 7 

d    3   

e     3 5 

f  2     

g  1     

h      4 

i     2  

j 2   J   

 

a: Porque é emocionante. 

b: Para chegar máis lonxe. 

c: Porque é interesante. 

d: Porque é fermoso. 

e: Por galeguismo. 

f: Porque paga a pena a obtención de datos científicos. 

g: Para mandar galego á Lúa. 

h: Para ser precisos. 

i: Porque é algo orixinal. 

j: Para darnos a coñecer. 
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Faiche ilusión participar nesta proposta? 

 

 I II III IV V VI 

SI 26 17 6 8 17 23 

NON  2  4 2 3 

NS/NC 2 5 5    

 

Non hai moita dúbida, o proxecto inspira ilusión a máis de 9 de cada 10 persoas. 

 

 

 

Engadirías nesta enquisa de satisfacción algo máis que non se preguntou? 

 

 I II III IV V VI 

SI  3(a, b, c)   2  

NON 24 15 5 7 16 25 

NS/NC 4  6 5 1 1 

 

a: Repercusión nacional. 

b: Repercusión internacional. 

c: Color do globo. 

 

 

Diríase que a enquisa foi considerada completa, á vez que algunhas persoas que 

propoñen valorar a repercusión do proxecto ou quererían ser consultadas en detalles 

como por exemplo a cor do globo. 
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ENQUISA DE SATISFACCIÓN. PREGUNTAS PECHADAS 
 

 

EXPOSICIÓN DA COMISIÓN ECONÓMICA 

 

MEDIA: 7.29     MODA: 8 

 

C1: 6    MEDIANA: 7   C3: 8 

 

RANGO: 7 

 

DESVIACIÓN TÍPICA: 1.41  INTERVALO: (5.88 ; 8.7) 

 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN: 19.34% 

 

COMENTARIO: A maioría das valoracións son altas (entre 5.88 e 8.7, segundo o 

intervalo), cunha media de 7.29 e como valor que máis se repite (moda), 8; e hai pouca 

diferenza nelas, como indica o coeficiente de variación (19.34%). 

 

 

 

 

 

 

 

EXPOSICIÓN DA COMISIÓN AUDIOVISUAL 

 

MEDIA: 7’29     MODA: 8 

 

C1:  6   MEDIANA: 7  C3: 8 

 

DESVIACIÓN TÍPICA: 1’38  INTERVALO: (5’91, 8’67) 

 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN: 18’93% 

 

COMENTARIO:  Polo que podemos apreciar no diagrama, arriba exposto, e o que se 

amosa nos datos, para a maioría dos alumnos dos institutos participantes no congreso, 

a exposición da Comisión Audiovisual estivo entre o 6 e o 8. 
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EXPOSICIÓN DA COMISIÓN METEOROLÓXICA 

 

 

MEDIA:  7.414    MODA:            7 

 

C1: 6    MEDIANA:  7  C3:  8 

 

  

RANGO:  7 

 

DESVIACIÓN TÍPICA: 1.473  INTERVALO: (5.941- 8.887) 

 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN:   19.867 % 

 

COMENTARIO:   Segundo os datos, a Comisión Meteorolóxica fixo unha exposición de 

notable, xa que a media é dun 7, ademais o 25% deron moi boa nota. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

EXPOSICIÓN DA COMISIÓN DE COMUNICACIÓN 

 

 

MEDIA:  7.52    MODA:            7 

 

C1: 6    MEDIANA:  7  C3:  7 

 

                                                                                                                           

RANGO:  6 

 

DESVIACIÓN TÍPICA: 1.357  INTERVALO: (6´1 ,  8.8) 

 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN:   18,04 % 

 

COMENTARIO:   A valoración da enquisa é moi positiva, só hai un suspenso (un 4), 

mentres que a maioría das comunicacións oscilan entre o 7 e o 8, cunha moda de 7 e 

unha media de 7,5. Podemos dicir que o público quedou satisfeito. 
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EXPOSICIÓN  DA COMISIÓN DE DESEÑO E FABRICACIÓN 

 

MEDIA: 7.941666667                                      MODA: 8       

C1:7   MEDIANA: 8  C3:9 

RANGO: 5 

DESVIACIÓN TÍPICA: 1.09            INTERVALO: (6.85, 9.03) 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN: 13.72 

COMENTARIO: Os número non enganan, cunha mediana de 8, a exposición de Deseño 

e Fabricación, foi un éxito. Ademais, o seu baixo coeficiente de variación fainos indicar 

que todo o publico deu unha nota razoablemente alta polo que reivindica aínda máis estes 

resultados. 
 

 

 

 

 

 

EXPOSICIÓN DA COMISIÓN CIENTÍFICA 

 

MEDIA: 8.08    MODA: 8              

C1: 7   MEDIANA: 7  C3: 9 

RANGO: 6  

DESVIACIÓN TÍPICA: 1.25           INTERVALO: (6.83,9.33) 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN: 15.47% 

COMENTARIO: A exposición saíu ben xa que a media dos resultados está sobre o 8 e 

case non hai xente que votase por debaixo de 5. A maioría dos resultados están entre o 7 e 

o 9. 
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PARTICIPACIÓN DO IES MARCO DO CAMBALLÓN 

 

MEDIA: 8,18                             MODA:10                                 

C1: 7   MEDIANA: 8   C3:10 

RANGO: 10                  

DESVIACIÓN TÍPICA: 1,78 INTERVALO: (6,4-9,96) 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN:21,7% 

COMENTARIO: Nestas estatísticas podemos ver que os datos que nos dan son moi 

exactos, xa que a desviación típica é moi pequena. 

 

 

 

 
 

PARTICIPACIÓN DO IES DE MIRAFLORES 

 

 

MEDIA:   7.821052632      MODA: 10 

 

C1:  x8=7   MEDIANA: x9=8   C3:x11=10 

 

  

RANGO:9 

 

DESVIACIÓN TÍPICA: 2.085978991  INTERVALO: (5.82, 9.88) 

 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN: 27.94993326 ¨% 

 

COMENTARIO: A maioría da xente púxolle un 10, é dicir que tivo éxito. O intervalo está 

no aprobado e a media nun 7 case 8 así que o traballo está ben feito. 
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USO DE IMAXES E SONS NAS EXPOSICIÓNS 

 

MEDIA: 7´33     MODA: 8 

 

C1: 6    MEDIANA: 8   C3:      8 

 

RANGO: 6+ 

 

DESVIACIÓN TÍPICA: 1´41  INTERVALO:     (5´92 , 8´74) 

 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN:    19´23 

 

COMENTARIO: Nesta enquisa vemos que só dúas persoas deron unha nota suspensa 

(4), a maioría puntuaron cun notable (7-8). 

 

 
 

 

 

 

INTERESE DAS IMAXES OBTIDAS POLA SONDA 

 

MEDIA: 8,206     MODA:9 

 

C1:  9   MEDIANA:  9 C3:  9 

 

  

RANGO:       8  

 

DESVIACIÓN TÍPICA: 1,421  INTERVALO:       (6’785  ,   9’627)  

 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN:       17’3 % 

 

COMENTARIO:     A maior  parte das persoas que responderon a enquisa  deron unha 

nota entre 6,78 y 9,6 polo que poderiamos dicir que o interese das imaxes obtidas pola 

sonda foi alto e a media das notas é dun 8,2. 
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DIÁLOGO COA COMISIÓN METEOROLÓXICA 

 

MEDIA: 7'83      MODA: 8 

 

C1: 6     MEDIANA: 7    C3: 8 

 

RANGO: 10  

 

DESVIACIÓN TÍPICA: 2'26   INTERVALO: (5'07 , 9'59) 

 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN: 30'83 

 

COMENTARIO: A exposición estivo suficientemente ben, pero houbo máis valoracións 

baixas que altas. Deberíase traballar máis. 

 

 

 

 

 

 

 

 

DIÁLOGO  COA COMISIÓN ECONÓMICA 

 

 

MEDIA: 7.36      MODA: 8 

 

C1:  7   MEDIANA:  8   C3:  8 

 

RANGO: 6  

 

DESVIACIÓN TÍPICA: 1.32   INTERVALO: (6.04, 8.68) 

 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN: 17.93% 

 

COMENTARIO: Con estes datos calculados, podemos observar que a maioría da 

mostra optou por  un notable (media e moda). Coas medidas de dispersión, podemos 

apreciar que a media dá un dato moi adecuado, pois só se estenden en 1.32 puntos, é 

dicir, un 18% aproximadamente en relación ao 7.36. Co diagrama obsérvase que os 

datos están moi agrupados, o que quere dicir que a simetría da distribución atópase 

entre 5 e 6. 
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DIÁLOGO COA COMISIÓN AUDIOVISUAL 

 

 

MEDIA: 7'83      MODA: 8 

 

C1: 6     MEDIANA: 7    C3: 8 

 

RANGO: 6  

 

DESVIACIÓN TÍPICA: 2'26   INTERVALO: (5'07 , 9'59) 

 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN: 30'83 

 

COMENTARIO: O resultado pódese considerar satisfactorio, aínda que hai unha 

porcentaxe de xente significativa que o valorou cun aprobado. 

 

 

 

 

 

DIÁLOGO COA COMISIÓN CIENTÍFICA 

 

MEDIA:  7’5     MODA:  7 

 

C1: 7    MEDIANA: 8   C3:  8 

 

RANGO:  10  

 

DESVIACIÓN TÍPICA:  1’49 = 1’5   INTERVALO:  (6,9) 

 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN:  20 % 

 

COMENTARIO: Como podemos observar, os datos obtidos indícannos que as notas 

andan do 5 cara arriba, xa que ou ben non foron puntuadas ou os ocos quedaron en 

branco. O intervalo (6,9) amósanos entre que período se encontran as notas; a 

variación moi pequena que sofren, indícanola o coeficiente de variación, cun 20%. Os 

resultados en común atópanse máis sinalados entre o 6 e o 7 como nos indica o 

diagrama de caixa e bigotes. Por último, se nos fixamos na media, vemos que o 

resultado do estudo é correcto, xa que os parámetros obtidos atópase comprendido 

entre os números indicados. 
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 DIÁLOGO COA COMISIÓN DE DESEÑO E FABRICACIÓN 

 

 

MEDIA: 7,68    MODA:  8 

 

C1:  7   MEDIANA:  8  C3: 9 

 

RANGO: 8  

 

DESVIACIÓN TÍPICA: 1,56  INTERVALO: (6’12, 9’24) 

 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN: 20,31 % 

 

COMENTARIO: Pódese ver reflectido nos datos que en xeral o diálogo de deseño e 

fabricación gustoulle á xente, aínda que podía ser algo mellorable, non estivo mal.  

 

 

 

 

DIÁLOGO COA COMISIÓN  DE COMUNICACIÓN 

MEDIA: 7’8     MODA: 8 

C1:  7    MEDIANA: 8     C3: 9 

RANGO: 5 

DESVIACIÓN TÍPICA: 1´136  

INTERVALO:  (6’7, 8’9) 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN:  7’8= 14’48% 

COMENTARIO: É fácil observar que a maioría de datos son realmente positivos, no 

diagrama de caixa de bigotes a maior porcentaxe de concentración atópase entre 7 e 9. 

Non hai ningunha nota inferior a 5, polo que a ninguén lle desagradou totalmente. 
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ADECUACIÓN DO LUGAR DO ENCONTRO 

 

MEDIA: 7,32   MODA: 8 e 9       

C1: 6   MEDIANA: 8   C3:9 

RANGO:10 

DESVIACIÓN TÍPICA: 2,08  INTERVALO:(5’24,9’4) 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN:  28’41% 

COMENTARIO: Os valores nesta táboa son positivos. Os valores máis repetidos son o 8 

e o 9, mentres que o menos frecuente é o 1. 

 

 
 

 

O PROXECTO FOI ÚTIL DENDE O PUNTO DE VISTA DIDÁCTICO? 

 

 

MEDIA:8,28     MODA:10 

 

C1:7     MEDIANA:9   C3:10 

                                                                                                                  

RANGO:10 

 

DESVIACIÓN TÍPICA:1,62  INTERVALO:(6,66-9,9) 

 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN:19,56% 

 

COMENTARIO: Para comezar a media xa nos revela un dato moi importante e é que un 

8 é moi boa nota media xa que sobrepasa por moito o aprobado. Ademais diso o 

número que máis se repite é o 10, polo cal o proxecto foi útil en xeral e para a maioría. 

Case todos os datos se agrupan do 7 para arriba. 

 Ademais diso hai moi pouca desviación típica e un coeficiente de variación por debaixo 

do 20%. Polo que se pode dicir que este apartado foi todo un éxito e indícanos unhas 

notas moi altas que sobrevaloran o noso proxecto “MarumaSat”, polo que o traballo e 

esforzo vese recompensado con este tipo de gráficas que nos ensinan que de verdade 

foi útil todo o traballo realizado. 
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A TÚA DISPOSICIÓN A PARTICIPAR 

 

 

MEDIA:8,07     MODA:10 

 

C1:7     MEDIANA:8   C3:9 

 

RANGO: 8 

 

DESVIACIÓN TÍPICA:1,67  INTERVALO:  (6’4,9’7) 

 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN:20,69% 

 

COMENTARIO: A media indícanos unha boa nota co inicio da disposición, pois é un 

notable alto. A isto vén ligado que o número 10 foi o máis elixido, polo que a maioría ten 

moitas ganas a participar. Ademais da pouca desviación típica que nos sae e, cun 

coeficiente de variación de tan só un 20,69%. 

 

 

 

SENTÍCHESTE BEN ACOLLIDO? 

 

 

MEDIA: 7,77    MODA: 8 

 

C1:7     MEDIANA:8   C3:9 

 

RANGO: 8 

 

DESVIACIÓN TÍPICA:      1,77  INTERVALO:  (6 , 9’54) 

 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN:22,78 % 

 

COMENTARIO: A media indícanos que a xente sentiuse ben acollida. Idea que se 

reforza con que o 8 foi o máis elixido, polo que a maioría estivo a gusto e a pouca 

desviación típica que nos sae, cun coeficiente de variación de tan só un 22,78 %. 
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VALORACIÓN DO CONXUNTO DO PROXECTO MARUMASAT I 

 

MEDIA: 8,226   MODA: 8                 

 C1: 7    MEDIANA: 8    C3: 9 

RANGO: 6             

DESVIACIÓN TÍPICA: 1,352  INTERVALO: (6’874 , 9’578) 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN: 16,435 

COMENTARIO: Podemos observar que a media é moi alta, superior a 8, ademais destaca na 

táboa que ninguén puxo unha nota inferior a 5, o cal está moi ben. 

 

 

 

ORDE E DURACIÓN DO ENCONTRO 

 

MEDIA: 853/109=7.8256    MODA: F8=30 

C1: 7    MEDIANA: 8       C3: 9 

RANGO: 6                   

DESVIACIÓN TÍPICA: 1.4071 INTERVALO: (6’42, 9’2) 

COEFICIENTE DE VARIACIÓN: 17.9814% 

COMENTARIO: Como ben reflexa esta táboa a nota máis común é o 8, tendo una media de 7.8 

aproximadamente. Este feito reafírmase tamén no intervalo. 
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CONCLUSIÓNS DOS DATOS NUMÉRICOS:  

 

A realización do congreso pódese considerar un éxito, cunha nota media nos ítems da enquisa 

dun 7,74 e cunha distribución moi uniforme en todos os ítems (só hai un 5 % de coeficiente de 

variación), sendo as cualificacións negativas moi escasas, podendo ser consideradas como 

anecdóticas. 

Pódese salientar que en todos os aspectos avaliados na enquisa o grao de satisfacción é 

moi elevado, non podendo resaltar ningún aspecto que se puidera reconsiderar para a realización 

de próximos congresos. 
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